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BR.0052-6-2/11  
Protokół Nr VI/2011 

sesji Rady Gminy Czerwonak, 
która odbyła się w dniu 17 marca 2011 r. 

 
 

 Sesję rozpoczęto o godzinie 16.00, a zakończono o godzinie 23.15. Z ustawowego 
składu Rady Gminy Czerwonak liczącego 21 radnych w obradach wzięło udział 21 radnych  
(lista obecności stanowi załącznik nr 1) oraz Wójt, Zastępcy Wójta, Sekretarz, Radca Prawny, 
Skarbnik, Sołtysi, Przewodniczący Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy lokalnej. 
 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu IV i V sesji. 
4. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów wsi Owińska. 
5. Uchwała w sprawie powierzenia reprezentowania Gminy Czerwonak w Zgromadzeniu 

Związku międzygminnego „Schronisko dla zwierząt – SCHRONISKO”. 
6. Uchwała w sprawie przyjęcia „ZałoŜeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 

elektryczną i paliwa gazowe dla gminy Czerwonak”. 
7. Uchwała w sprawie niewyraŜenia zgody na wyodrębnienie w budŜecie gminy na 

2012 rok środków stanowiących fundusz sołecki. 
8. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Gminy Czerwonak nr w sprawie budŜetu gminy 

Czerwonak na 2011 rok. 
9. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czerwonak. 
10. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 
11. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 
12. Sprawozdanie z realizacji Planu Gospodarki Odpadami dla Gminy Czerwonak na lata 

2009-2012. 
13. Informacja Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa na temat wniosków 

wynikających z przeprowadzonych czynności wyjaśniających w sprawie przebudowy  
linii  eSN na osiedlu Czerwonak. 

14. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego 
gminy  między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 

15. Przedstawienie sprawozdania z 10 letniej działalności Ligi Ochrony Przyrody Koła 
„Ćma”. 

16.  Wolne głosy i wnioski. 
17.  Zamknięcie sesji. 

 
 
Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad 
dokonał Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak. Powitał nowo wybranego sołtysa 
sołectwa Czerwonak I Violettę Gancarz. 
 Minutą ciszy uczczono pamięć osób, które zginęły w wyniku serii kataklizmów w 
Japonii.  
 

Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 
 Przewodniczący Rady zaproponował wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie ustanowienia przedstawiciela i zastępcy przedstawiciela Gminy 
Czerwonak w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski w pkt 6 porządku obrad. 
 Poinformował, Ŝe wpłynął protest Pana Antoniego Głowackiego w sprawie trybu i 
formy przeprowadzenia wyborów w sołectwie Czerwonak I. Zaproponował wprowadzenie 
projektu uchwały i omówienie tego tematu w pkt 7 porządku obrad. 
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 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń zwrócił się z 
prośbą o wprowadzenie do porządku obrad punktu: Informacja Komisji Ochrony Środowiska i 
Rolnictwa na temat planowanych badań tła powietrza atmosferycznego w Koziegłowach, 
po punkcie dotyczącym Informacji Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie zmian do porządku obrad. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Zmiany zostały przyjęte 
jednomyślnie.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad z  wprowadzonymi 
zmianami. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Porządek obrad 
został przyjęty jednomyślnie.  
Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu IV i V sesji. 
4. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów wsi Owińska. 
5. Uchwała w sprawie powierzenia reprezentowania Gminy Czerwonak w Zgromadzeniu 

Związku międzygminnego „Schronisko dla zwierząt – SCHRONISKO”. 
6. Uchwała w sprawie ustanowienia przedstawiciela i zastępcy przedstawiciela Gminy 

Czerwonak w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski. 
7. Uchwała w sprawie: oddalenia protestu w sprawie trybu i formy przeprowadzenia 

wyborów w sołectwie Czerwonak I. 
8. Uchwała w sprawie przyjęcia „ZałoŜeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 

elektryczną i paliwa gazowe dla gminy Czerwonak”. 
9. Uchwała w sprawie niewyraŜenia zgody na wyodrębnienie w budŜecie gminy na 

2012 rok środków stanowiących fundusz sołecki. 
10. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Gminy Czerwonak nr w sprawie budŜetu gminy 

Czerwonak na 2011 rok. 
11. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czerwonak. 
12. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 
13. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 
14. Sprawozdanie z realizacji Planu Gospodarki Odpadami dla Gminy Czerwonak na lata 

2009-2012. 
15. Informacja Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa na temat wniosków 

wynikających z przeprowadzonych czynności wyjaśniających w sprawie przebudowy  
linii  eSN na osiedlu Czerwonak. 

16. Informacja Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa na temat planowanych badań tła 
powietrza atmosferycznego w Koziegłowach. 

17. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego 
gminy  między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 

18. Przedstawienie sprawozdania z 10 letniej działalności Ligi Ochrony Przyrody Koła 
„Ćma”. 

19.  Wolne głosy i wnioski. 
20.  Zamknięcie sesji. 

 
Ad.3. Przyjęcie protokołu IV i V sesji. 
 Przewodniczący Rady przypomniał, Ŝe do protokołu z IV sesji na wniosek radnej 
Danieli Jankowskiej – Bachor odsłuchano ponownie nagranie i wprowadzono zmianę: 
rozszerzono  zdanie o zapis: „przywołał radną do prządku”.   
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z IV sesji Rady 
Gminy Czerwonak. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Protokół 
został przyjęty 19 głosami przy 1 wstrzymującym się.  
 Radny Marek Pietrzyński zwrócił się o wpisanie do protokołu z V sesji Rady Gminy 
Czerwonak wniosku jaki złoŜył w sprawie przedstawienia przez urząd pomysłu na rozwiązanie 
problemu psich odchodów. Protokół został uzupełniony.  
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 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu V sesji Rady 
Gminy. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Protokół został przyjęty 
19 głosami  przy 1 wstrzymującym się.  
 
Ad.4. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenów wsi Owińska. 
 Prezentacji zmiany mpzp. terenów wsi Owińska dokonał projektant Krzysztof Wiza. 
Prezentacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
wyraził pozytywną opinię komisji co do woli uchwalenia zmiany mpzp. dla wsi Owińska w 
proponowanej formie. Odnosząc się do prognozy skutków finansowych podkreślił, Ŝe jest to 
narzędzie wyboru wariantu ostatecznego funkcji wiodących w planie. Zwrócił równieŜ uwagę 
na oś widokową na zespół budynków pocysterskich znajdujących się na Placu Przemysława 
w Owińskach od strony ul. Bydgoskiej, który jest zasłonięty przez budynki handlowe. Zdaniem 
radnego  oś widokowa mogłaby być w przyszłości odsłonięta, gdyby w uchwale został 
wykreślony zapis w §7 pkt 14: „…i wymianę budynków na obiekty o wysokości do 3 
kondygnacji nadziemnych, przy zachowaniu obecnej, przedniej linii zabudowy (od strony 
Placu Przemysława), obowiązek dostosowania architektury przy przebudowie lub rozbudowie 
do zabytkowego otoczenia”.  Zwrócił uwagę na zapis §7 pkt 18 dotyczący zintensyfikowania 
usług turystycznych, dla których „miejsca parkingowe naleŜy zabezpieczyć na terenie Placu 
Przemysława przy wskaźniku – 1 miejsce postojowe na 5 miejsc konsumpcyjnych i 1 miejsce 
postojowe na 3 miejsca noclegowe.”  Zapis taki spowoduje, Ŝe przestrzeń publiczna jaką jest 
Plac Przemysława przestanie pełnić swoją funkcję i stanie się parkingiem. Miejsca parkingowe 
powinny być zabezpieczone w granicach nieruchomości  w ilości przewidzianej w uchwale.  
 Zmiana zapisów, proponowana przez  radnego Jerzego Andrzejewskiego, ponowiła 
by procedurę w zakresie niezbędnym do dokonania zmian – przyjęcie mpzp mogłoby 
nastąpić nie wcześniej niŜ za 6 miesięcy. Ustalono, Ŝe zmiany te zostaną wprowadzone 
poprzez aktualizację zapisów dotyczących Palcu Przemysława po przyjęciu uchwały w 
sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów 
wsi Owińska. 
 Radny Leszek Lesiczka zwrócił uwagę na zabudowania przy kościele św. Mikołaja – 
naleŜy zastanowić się jak je ratować lub co zrobić z tym terenem.  
 Wójt wyjaśnił, Ŝe ks. proboszcz parafii w Owińskach zwrócił się do Komisji 
Uwłaszczeniowej o zwrot starej plebani i przynaleŜnej działki, które zostały skomunalizowane 
na rzecz gminy Czerwonak.   
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie rozstrzygniecie o 
nieuwzględnieniu uwagi dotyczącej dodania podpunktu h) w §7 pkt 2 o treści: „dopuszcza 
się realizację zabudowy szeregowej i bliźniaczej”  wniesionej do projektu zmiany mpzp 
terenów wsi Owińska wniesionych przez Panią Karolinę Pinna.  W głosowaniu wzięło udział 20 
radnych z 20 obecnych na sali. Rozstrzygniecie zostało przyjęte 16 głosami przy 1 przeciw i 3 
wstrzymujących się.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie rozstrzygniecie o nieuwzględnieniu 
uwagi dotyczącej zmiany zapisów podpunktu f) §7 pkt 2  na następujące: „wprowadza się 
zakaz prowadzenia działalności gospodarczej kolidującej z funkcją mieszkaniową (poza 
działalnością kulturalno-oświatową traktowaną jako funkcję uzupełniającą do funkcji 
mieszkaniowej)”  wniesionej do projektu zmiany mpzp terenów wsi Owińska wniesionych przez 
Panią Karolinę Pinna. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. 
Rozstrzygniecie zostało przyjęte 17 głosami przy 1 przeciw i 3 wstrzymujących się. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie rozstrzygniecie o sposobie realizacji, 
zapisanych w zmianie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów wsi 
Owińska inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które naleŜą do zadań własnych gminy 
oraz zasadach ich finansowania.  W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na 
sali. Rozstrzygniecie zostało przyjęte 17 głosami przy 1 przeciw i 3 wstrzymujących się. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 21 radnych  z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 17 głosami przy 1 
przeciw i 3 wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
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Ad.5. Uchwała w sprawie powierzenia reprezentowania Gminy Czerwonak w Zgromadzeniu 
Związku międzygminnego „Schronisko dla zwierząt – SCHRONISKO”. 

Wójt uzasadniając projekt uchwały powiedział, Ŝe Gmina Czerwonak jest członkiem 
Związku Międzygminnego „Schronisko dla zwierząt – SCHRONISKO” od grudnia 2007 r. Związek 
wykonuje zadania w zakresie tworzenia warunków niezbędnych do utrzymywania porządku i 
czystości w gminach oraz zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom poprzez budowę i 
eksploatację międzygminnego schroniska dla bezdomnych zwierząt w Skałowie. 
Dotychczasowym reprezentantem Gminy Czerwonak w Zgromadzeniu Związku był I Zastępca 
Wójta Gminy Czerwonak Tomasz Stellmaszyk.  

Zgodnie ze statutem związku kadencja organów związku (zgromadzenie i zarząd 
związku) upływa wraz z upływem kadencji rad gmin. W związku z powyŜszym konieczne jest 
powierzenie funkcji reprezentanta Gminy Czerwonak w zgromadzeniu związku przez nową 
Radę Gminy Czerwonak. Zaproponowano powierzenie reprezentowania Gminy Czerwonak 
w Zgromadzeniu Związku Międzygminnego „Schronisko dla zwierząt – SCHRONISKO” I 
Zastępcy Wójta Gminy Czerwonak Tomaszowi Stellmaszykowi.  
 Radny Andrzej Moczulski zwrócił uwagę na fakt, Ŝe koszty administracyjne i koszty 
budowy schroniska  są bardzo wysokie.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 21 radnych  z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 18 głosami przy 3 
wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

  
Ad.6. Uchwała w sprawie ustanowienia przedstawiciela i zastępcy przedstawiciela Gminy 
Czerwonak w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski. 
 Przewodniczący Rady przedstawił projekt w/w uchwały i zaproponował kandydaturę 
radnej Marii Libery na przedstawiciela Gminy Czerwonak w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów 
Wielkopolski, a na zastępcę przedstawiciela radną Renatę Walerych.  
 Uzasadniając wybór powiedział, Ŝe radna Maria Libera, była przedstawicielem 
Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski  kadencji 1998-2002 oraz 2002-2006. Radna 
Renata Walerych była przedstawicielem Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski   
kadencji 2006-2010. 
 Radne wyraziły zgodę na kandydowanie.  
 Radna Daniela Jankowska – Bachor uwaŜa, Ŝe w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów 
Wielkopolski, stowarzyszeniu tej rangi, przedstawicielem naszej gminy w stowarzyszeniu nie 
musi być radny, powinna nią  być osoba reprezentatywna dlatego radna zaproponowała 
jednego z Zastępców Wójta, jednak nie wyrazili zgody.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 18 głosami przy 3 
przeciw i stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad.7. Uchwała w sprawie: oddalenia protestu w sprawie trybu i formy przeprowadzenia 
wyborów w sołectwie Czerwonak I. 
 Sekretarz Joanna Kowalczyk – Chudy uzasadniając projekt w/w uchwały powiedziała,  
Ŝe w dniu 16 marca 2011r. wpłynął protest pana Antoniego Głowackiego – 
dotychczasowego sołtysa sołectwa Czerwonak I – na temat przeprowadzenia wyborów 
sołtysa w sołectwie Czerwonak I. 
 Z treści protestu nie wynika jakoby naruszenie statutu ani okoliczności podane w 
proteście miały wpływ na wynik przeprowadzonych wyborów.  
 Statut nie reguluje obowiązku sprawdzenia dowodu osobistego w celu oddania głosu 
ani kwestii wydania dodatkowej karty do głosowania w przypadku błędnego jej wypełnienia. 
Niemniej, jak wynika z istniejącego stanu faktycznego, nikt z uczestników zebrania nie 
poddawał w wątpliwość prawa głosu któregokolwiek z uczestników zebrania, nie uczynił 
tego równieŜ dotychczasowy sołtys pan Antoni Głowacki. W proteście nie wskazano równieŜ, 
która z osób nie posiadała czynnego prawa wyborczego. Bez wpływu na wynik było równieŜ 
wydanie drugiej karty do głosowania po wyeliminowaniu z obrotu dotychczasowej poprzez 
przedarcie.  
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 Radna Tatiana Kędziora podkreśliła, Ŝe brak precyzyjnych zapisów statutu budzi 
wątpliwości i kontrowersje mieszkańców – wskazała na przebieg zebrania wyborczego w 
sołectwie Czerwonak II.  
 Sekretarz wyjaśniła, Ŝe wszelkie uwagi mieszkańców w oparciu o prowadzone 
zebrania sołeckie są zapisywane i mogą stanowić podstawę do ewentualnych zmian.  
 Zdaniem radnego Marka Pietrzyńskiego przebieg wyborów świadczy o organach 
gminy, które są odpowiedzialne za sprawne, dobre jakościowo i zgodne z prawem 
przeprowadzenie wyborów w jednostkach pomocniczych. Radny jest zwolennikiem przyjęcia 
protesu złoŜonego przez Pana Głowackiego, który winien stać się przyczynkiem do podjęcia 
konkretnych naprawczych działań. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak, który uczestniczył w/w wspomnianych 
zebraniach wyborczych, dodał, Ŝe statut nie przewiduje wszystkich sytuacji jakie mogą mieć 
miejsce podczas zebrań, o rozstrzyganiu tego typu wydarzeń odpowiada prowadzący 
zebranie i komisja skrutacyjna. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych, przewodnicząca zebrania wyborczego 
sołectwa Czerwonak I, uwaŜa, Ŝe zebranie przebiegało sprawnie, spokojnie i bez uchybień 
formalnych. 
 Radca prawny Ewa Gąsiorek dodała, Ŝe czynne prawo wyborcze ma kaŜdy 
mieszkaniec sołectwa, bez względu na adres zameldowania.  
 Wójt  wskazał na oświadczenie woli jakie składa kaŜdy wpisujący się na listę 
obecności zebrania wiejskiego – wpisane dane potwierdza własnoręcznym podpisem.   
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 12 głosami przy 3 
przeciw i 6 wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 
Ad.8. Uchwała w sprawie przyjęcia „ZałoŜeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 
elektryczną i paliwa gazowe dla gminy Czerwonak”. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wprowadził autopoprawkę w § 1 projektu 
uchwały:  „Uchwala się  „ZałoŜenia do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i 
paliwa gazowe dla Gminy Czerwonak”. 
 Uzasadniając projekt uchwały powiedział, Ŝe ustawa Prawo energetyczne nakłada 
na Wójta gminy obowiązek opracowania projektu załoŜeń do planu zaopatrzenia w ciepło, 
energię elektryczną i paliwa gazowe. W związku z powyŜszym w 2010 r. zlecono wykonanie 
projektu „ZałoŜeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla 
Gminy Czerwonak”. Projekt, zgodnie z wymogami wyŜej cyt. ustawy został przedłoŜony 
samorządowi województwa do zaopiniowania.  W dniu 9 grudnia 2010r. Zarząd Województwa 
Wielkopolskiego pozytywnie zaopiniował przedłoŜony projekt. 
 W okresie od 27 stycznia 2011r. do 17 lutego 2011r. odbyło się wyłoŜenie projektu do 
publicznego wglądu. 
 W projekcie przedstawiony został system zaopatrywania w ciepło, energię elektryczną 
i paliwa gazowe grup odbiorców w postaci gospodarstw domowych, podmiotów 
gospodarczych i podmiotów uŜyteczności publicznej. Przedstawiono równieŜ przewidywane 
zmiany zapotrzebowania na ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe do roku 2029. 
Zwrócono uwagę na moŜliwości gminy w zakresie wykorzystania odnawialnych źródeł energii 
oraz propagowanie na terenie gminy rozwiązań zapewniających zwiększenie efektywności 
energetycznej.  
 Projekt zawiera analizę zakresu i moŜliwości współpracy w przedmiocie zaopatrzenia 
w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe z sąsiednimi gminami. Został uzgodniony i 
skoordynowany z miastem Poznań i gminami sąsiednimi (Suchy Las, Murowana Goślina, 
Pobiedziska i Swarzędz). 
 Radny Jacek Sommerfeld zapytał o skalę wykorzystania źródeł odnawialnych. 
 Zastępca wójta wyjaśnił, Ŝe takich źródeł na terenie gminy jest mało, nie posiadamy 
warunków wietrznych. 
 Wójt dodał, Ŝe na terenie gminy najlepsze warunki są na wykorzystanie energii 
słonecznej. 
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 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 19 głosami przy 1 
wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
 
Ad.9. Uchwała w sprawie niewyraŜenia zgody na wyodrębnienie w budŜecie gminy na 2012 
rok środków stanowiących fundusz sołecki. 

 Wójt, uzasadniać projekt uchwały, powiedział, Ŝe zgodnie z ustawą z dnia 20 
lutego 2009r. o funduszu sołeckim Rada Gminy rozstrzyga o wyodrębnieniu w budŜecie gminy 
środków stanowiących fundusz sołecki do 31 marca kaŜdego roku. 

Przepisy ustawy o funduszu sołeckim dotyczą wyłącznie sołectw i zgodnie z jej 
przepisami tylko dla tych jednostek mogą zostać zagwarantowane środki w funduszu. W 
obecnie realizowanym budŜecie zapewnione zostały w równej kwocie 20  tys. zł środki do 
dyspozycji wszystkich jednostek pomocniczych gminy, zarówno sołectw jak i osiedli.  
 Podkreślił, Ŝe środki z funduszu powinny być przeznaczane na zadania inwestycyjne w 
porozumieniu z wydziałem merytorycznym.  

Wójt zaproponował pozostawienie środków dla wszystkich jednostek w równej 
wysokości i podjęcie uchwały o niewyraŜeniu zgody na wyodrębnienie w budŜecie gminy na 
rok 2012 środków stanowiących fundusz  sołecki. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych uwaŜa, Ŝe decyzję o wyodrębnieniu 
funduszu będzie moŜna podjąć po skonsultowaniu tematu z najbardziej zainteresowanymi – 
sołtysami i radami sołeckimi oraz mieszkańcami. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera podkreśliła, Ŝe skutki 
finansowe dla budŜetu gminy przy wyodrębnieniu funduszu sołeckiego zwiększą się o ok. 7 tys. 
zł. Komisja wyraził opinię, iŜ konieczne są konsultacje z sołtysami i radami sołeckimi, zwróciła 
jednocześnie uwagę na fakt, Ŝe po podjęciu uchwały w ubiegłym roku nie podjęto tego typu 
działań. Przewodnicząca komisji uwaŜa, Ŝe zadania inwestycyjne są zadaniami własnymi 
gminy, a środki z funduszu powinny być wykorzystane na rzecz społeczności lokalnej  poza 
zadaniami inwestycyjnymi. Przewodnicząca komisji zapytała czy niepodjęcie uchwały o 
wyodrębnieniu funduszu rodzi skutki prawne. 
 Radca Prawny Ewa Gąsiorek wyjaśniła, Ŝe zgodnie z zapisami ustawy o funduszu 
sołeckim rada rozstrzyga o wyodrębnieniu bądź niewyodrębnieniu funduszu, a zatem 
rozstrzygnięcie takie winno być w formie uchwały.  
 Radny Wojciech Skrzekut zwrócił uwagę, Ŝe środki finansowe funduszu przeznaczone 
są na zadania inwestycyjne, ale równieŜ na poprawę warunków Ŝycia oraz zadania zgodne 
ze strategią gminy. Radny jest zwolennikiem podjęcia uchwały w zaproponowanej formie 
oraz podjęcia rozmów z sołtysami i radami sołeckimi.  
 Radny Marek Pietrzyński podkreślił, Ŝe ustawa o funduszu sołeckim ma charakter 
ustrojowy i zmienia jakość sołectw. NaleŜy podnieść świadomość i zwiększyć wiedzę sołtysów i 
rad sołeckich  na temat funduszu. Sposób przedstawienia uchwały bez szerszych konsultacji i 
moŜliwości zapoznania się z argumentami zwolennika funduszu sołeckiego budzi w radnym 
zaniepokojenie, uznał go za lekcewaŜący. 
 Radny Andrzej Moczulski uwaŜa, Ŝe naleŜy zrównać status radnego i sołtysa i opłacić 
pracę rad sołeckich. UwaŜa, Ŝe naleŜy przedyskutować wprowadzenie funduszu sołeckiego i 
jego wpływu na funkcjonowanie gminy.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały . W głosowaniu 
wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 17 głosami przy 2 
przeciw i 2 wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
  
Ad.10. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Gminy Czerwonak nr w sprawie budŜetu gminy 
Czerwonak na 2011 rok. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła zmiany w budŜecie gminy oraz 
autopoprawkę. Autopoprawka dotyczyła wniosku Wydziału Gospodarki Komunalnej i 
Ochrony Środowiska przeniesiono środki w kwocie 9 tys. zł na utworzenie nowego zadania 
inwestycyjnego pn. „Wykonanie przyłącza wodociągowego do budynku przy ul. Kościelnej 2 
w Czerwonaku” 
 Zmiany w budŜecie dotyczą następujących kwestii: 



 7 

1. W związku z wyŜszymi wpłatami  za  wydanie koncesji alkoholowej w roku 2010 r. 
wprowadza się po stronie  wydatków kwotę 2.348.12 zł. 
2. Zmniejsza się plan wydatków o kwotę 104.417,82 zł w związku z otrzymanym rozliczeniem 
rocznym poręczeń dla Puszczy Zielonki /spłacone poŜyczki w roku 2010 zaciągnięte przez 
Związek Międzygminny na zadanie” Kanalizacja Puszczy Zielonka”/. 
3.Gmina otrzymała informację z Ministerstwa Finansów w sprawie obniŜenia subwencji 
oświatowej w roku 2011 o kwotę 131.332,00 zł. 
4.W związku z podpisanym aneksem do umowy kredytowej na zaciągnięcie kredytu w 
kwocie niŜszej niŜ zaplanowano zmniejsza się rozchody na rok 2011 o kwotę 304.436 zł /spłaty 
rat kredytu/ do kwoty 2.766.542 zł. 
5. Po wypłacie nagrody rocznej pozostały oszczędności w budŜecie Gminy w kwocie 
314.434,27 zł, które umniejszą deficyt budŜetu. 
6. StraŜ Gminna zaplanowała zakup wciągarki do samochodu z montaŜem co ulepsza środek 
trwały i naleŜy zaklasyfikować ten wydatek do wydatków majątkowych. Łączna kwota 
nakładów 6000 zł. 
7. Wydział Urbanistyki i Gospodarki Gruntami wnioskuje o utworzenie §4170 i przeniesienie 
środków w kwocie 9.225,oozł w związku ze złoŜoną ofertą przez osobę fizyczną na 
opracowanie planów zagospodarowania przestrzennego dla miejscowości Trzaskowo. 
8. W roku 2011 przypada rocznica 600-lecie Czerwonaka, postanowiono wyemitować 
monety na tę okazję. Gmina nie posiada kasy fiskalnej i dlatego to zadanie zostanie zlecone 
Akwenowi, koszt zlecenia 27.000 zł. 
9. Zmiana klasyfikacji budŜetowej powoduje konieczność przeniesienia środków na zadania z 
poŜytku publicznego znajdujące się w budŜecie gminy do nowego paragrafu. 
10. Utworzenie szkółki nauki pływania w Akwenie powoduje zmiany w budŜecie po stronie 
dochodów o kwotę  337.000  zł, a po stronie wydatków o kwotę 204.866,11 zł co daje zysk dla 
budŜetu w wysokości 132.133,89 zł. 
 Komisja BudŜetu i Finansów wyraził pozytywną opinią o projekcie uchwały. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 19 głosami  przy 1 
wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
 
Ad.11. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czerwonak. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska wyjaśniła, Ŝe następstwem zmian budŜetowych jest 
zmiana WPF, która następuje w przypadku zmiany wyniku budŜetu, przychodów i rozchodów i 
gdy zmienia się dług. Dodatkowo wprowadzono nastęujące zmiany: na wniosek Wydziału 
Inwestycji: i 131 Drogi i ulice na terenie gminy – dokumentacje m.in. opracowanie 
dokumentacji technicznej modernizacji ul. Szkolnej w miejscowościach Czerwonak i Kicin, 
Uzbrojenie terenów aktywizacji gospodarczej w Bolechowie, Wydział Urbanistyki i Gospodarki 
Gruntami wnioskuje o ujęcie w przedsięwzięciach prognozy finansowej planów miejscowych 
zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Trzaskowo. 
 Komisja BudŜetu i Finansów zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 19 głosami  przy 1 
wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
 
Ad.12. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak omawiając skargę złoŜoną przez Panią Annę 
Karmolińską a dotyczącą utrzymania drogi - ul. Jonschera w Kicinie przedstawił zdjęcia i 
wyjaśnił, Ŝe ul. Jonschera  jest drogą gminną o nawierzchni gruntowej wzmocnionej tłuczniem 
o szerokości zmiennej od 6 do 12 m, wyrównywaną poprzez mechaniczne profilowanie i 
wałowanie w zaleŜności od warunków atmosferycznych min. dwukrotnie w ciągu roku. 

Droga ta wielokrotnie była naprawiana tłuczniem w miejscach, w których pojawiały 
się koleiny, ostatnio w 2009 r. na końcowym odcinku drogi. 

W sierpniu ubiegłego roku, na tym odcinku drogi Wielkopolska Spółka Gazownictwa 
prowadziła inwestycję – budowa sieci gazowej średniego ciśnienia, prace zostały odebrane 
bez uwag, wykonawca udzielił rocznej gwarancji na odtworzenie nawierzchni tłuczniowej. 
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W dniach od 4 do 6 lutego br.  wystąpiły intensywne opady deszczu, w dniu 7 lutego 
wpłynęło zgłoszenie o braku przejezdności ul. Jonschera, po dokonaniu wizji w terenie 
stwierdzono, iŜ ulewne deszcze spowodowały uplastycznienie nawierzchni tej ulicy w miejscu 
budowanej sieci gazowej. Dodatkową przyczyną utrudnień był pojazd dostawczy 
zaparkowany na wysokości warsztatu samochodowego, zajmujący część drogi, gdzie 
nawierzchnia była przejezdna. W związku z uplastycznieniem nawierzchni wystąpiono do 
wykonawcy robót o naprawę tej drogi w ramach gwarancji. Prace związane z naprawą 
drogi rozpoczęto po kilku dniach, lecz z uwagi na warunki atmosferyczne przerwano. 
Zakończenie prac planowane jest po ustąpieniu warunków zimowych, 

Wykonanie oświetlenia ul. Jonschera na wnioskowanym odcinku drogi było 
planowane w ramach modernizacji oświetlenia na istniejących słupach będących 
własnością ENEI, jednakŜe z uwagi na warunek – przekazania wykonanego oświetlenia na 
majątek ENEI  nie doszło do realizacji tego oświetlenia. W ubiegłym roku zlecono wykonanie 
dokumentacji na wykonanie oświetlenia na niezaleŜnych słupach; z uwagi na 
bezpieczeństwo uŜytkowników drogi (droga w tym miejscu posiada szerokość 6 m) 
zaprojektowano linię oświetleniową w poszerzeniu drogi zgodnie z miejscowym planem 
zagospodarowania wsi Kicin, dokonano podziału gruntu, wykup planowany w miesiącu 
kwietniu, planowana budowa oświetlenia – 2011 lub 2012 r. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych, przewodnicząca Komisji 
Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia wyjaśniła, Ŝe komisja zajęła się tematem bardzo 
szczegółowo. Komisja uznała skargę za bezzasadną wskazując na konieczność 
przekazywania mieszkańcom rzetelnych informacji. 
 Radny Andrzej Moczulski uwaŜa, Ŝe gdyby droga była wykonana prawidłowo nie 
byłoby problemu z utrzymaniem drogi. 
 Wiceprzewodniczący Piotr Picyk uwaŜa, Ŝe zły nadzór nad wykonaniem robót 
budowlanych uderza w urzędników.  
 Radna Ewa Banaszak wskazała na problem z utrzymaniem dróg w starej części 
Czerwonaka, jednak ci mieszkańcy wykazują więcej zrozumienia.    
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 12 głosami  przy 3 
przeciw i 5 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad.13. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 

 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak omawiając skargę złoŜoną przez Piotra 
Gadomskiego dotyczącą zagroŜenia  bezpieczeństwa na ul. Piaskowej w Czerwonaku 
powiedział, Ŝe jest to droga dojazdowa bez przejazdu oznaczona znakiem D-4a „droga bez 
przejazdu”, o nawierzchni gruntowej wzmocnionej tłuczniem, zakończoną nawrotką w 
kształcie litery T, na końcowym odcinku drogi posiada spadek podłuŜny  ok. 7-8% (zgodnie z 
Rozporządzeniem Ministra Transportu i Gospodarki Morskiej z dnia 2 marca 1999 r. w sprawie 
warunków technicznych jakim powinny odpowiadać drogi publiczne i ich usytuowanie  
dopuszczalne jest pochylenie 12%). 

W rejonie ul. Piaskowej w 2007 r. wybudowano połączenie ul. Zielonej z ul. Poprzeczną w 
Czerwonaku zgodnie z dokumentacją techniczną na podstawie obowiązującego wówczas 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Czerwonak i Koziegłowy, który nie 
przewidywał bezpośredniego włączenia w projektowany łącznik,  

Podsumowując,  Gmina po stwierdzeniu braku moŜliwości technicznych włączenia ul. 
Piaskowej do łącznika między ul. Poprzeczną i Zieloną wykonała prace mające na celu 
poprawę bezpieczeństwa w rejonie ulicy w miarę posiadanych środków finansowych.  

Co do zasad prowadzenia akcji zimowej – ul. Piaskowa jest drogą poza kolejnością 
odśnieŜania, podobnie jak inne drogi bez przejazdu, odśnieŜaną na interwencje 
mieszkańców. W uzgodnieniu z Sołtysem dowoŜony jest piasek z solą do awaryjnego 
posypywania w sytuacjach wystąpienia śliskości. Tej zimy po wystąpieniu opadów śniegu 
wielokrotnie sprawdzano samochodem słuŜbowym moŜliwość przejazdu, droga była 
przejezdna. Co najmniej trzykrotnie spługowano  ulicę oraz jednokrotnie po wstąpieniu 
lodowicy zlecono ręczne przesypanie nawrotki i podjazdu.  

Na wniosek Pana Piotra Gadomskiego w tym rejonie stan bezpieczeństwa 
kontrolowały instytucje:   
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- Nadzór Budowlany, 
- WZK Starostwa Powiatowego i Policji, 
- StraŜ Gminna, 
- Urząd Gminy – w skład wchodzili równieŜ przedstawiciele StraŜy PoŜarnej,  
Kontrole nie potwierdziły obaw p. Gadomskiego dot. moŜliwości działania słuŜb  
ratowniczych (pogotowia ratunkowego i  straŜy poŜarnej). 
Koszty związane z pracami (utwardzenie drogi tłuczniem, wykonanie i naprawa barierki) 
wyniosły 12.402,50 zł. 
Doświetlenie ostatniego odcinka ul. Piaskowej zostanie wykonane w bieŜącym roku. 
  Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował, Ŝe 22 marca br. o godz. 
12.00 w sali sesyjnej odbędzie się spotkanie w związku z aktualizacją Strategii dla Gminy 
Czerwonak.  
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych, przewodnicząca Komisji 
Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia zwróciła się do radnych o uznanie skargi za 
bezzasadną po dokonaniu oględzin w terenie.  
 Komisja Rewizyjna, po wizji w terenie, uwaŜa skargę za bezzasadną. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednomyślnie i 
stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Ad.14. Sprawozdanie z realizacji Planu Gospodarki Odpadami dla Gminy Czerwonak na lata 
2009-2012. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stelmaszyk omówił przedłoŜone Radzie sprawozdanie.  
 Komisja Ochrony Środowiska i Rolnictwa  zaopiniowała pozytywnie przedłoŜone 
sprawozdanie. 
 Radni Ewa Banaszak i Zbigniew Hornik  zwrócili uwagę na duŜe ilości śmieci 
wyrzucanych do lasu.  
 Sprawozdanie z realizacji Planu Gospodarki Odpadami dla Gminy Czerwonak na lata 
2009-2012 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Ad.15. Informacja Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa na temat wniosków 
wynikających z przeprowadzonych czynności wyjaśniających w sprawie przebudowy  linii  
eSN na osiedlu Czerwonak. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
przedstawił historię związaną z  przedmiotem wniesionej sprawy. W 2007 r. Pani M.Tecław 
uzyskała od Wójta Gminy Czerwonak informację o warunkach zabudowy działki na cele 
budownictwa jednorodzinnego w której nie sygnalizuje się jakichkolwiek ograniczeń lub 
uwarunkowań co do moŜliwości jej zabudowy. Decyzją  Starosty Poznańskiego z 2008 r. 
zatwierdzono projekt budowlany i udzielono pozwolenia na budowę budynku 
jednorodzinnego na działce 5/10. Postanowieniem Powiatowego Inspektora Nadzoru 
Budowlanego z 16.04.2009 r. nakazano wstrzymanie robót budowlanych na w/w działce ze 
względu na stwierdzoną kolizję zabudowy z linią energetyczną. Z informacji przekazanej przez 
Wydział Inwestycji wynika, Ŝe do tej pory gmina sfinansowała za kwotę ok. 9,7 tys zł. 
opracowanie dokumentacji technicznej skablowania linii eSN na odcinku kolizji z 
projektowaną zabudową mieszkaniową, a kosztorys inwestorski dotyczący prac 
budowlanych określa ich koszt na ok. 206 tys. zł. 
 Komisja nie odnosiła się do uchybień, które mogły wystąpić w trakcie postępowania  
na etapie pozwolenia na budowę bądź w trakcie prac projektowych. Komisja stoi na 
stanowisku, Ŝe uchybienia popełnione w 1997 r. w trakcie zatwierdzania mpzp Osiedla 
Czerwonak oraz w trakcie procesu inwestycyjnego powodują, Ŝe działania Gminy 
Czerwonak, Enei  i inwestora winny doprowadzić do usunięcia kolizji powodującej 
wstrzymanie robót budowlanych. 
 Radca prawny reprezentujący Panią M. Tecław zapytała czego miałoby dotyczyć 
porozumienie między Gminą a Eneą. 
 Przewodniczący komisji Janusz Andrzejewski wyjaśnił, Ŝe naleŜy dąŜyć do 
polubownego załatwienia sprawy. Najlepszym rozwiązaniem byłoby, aby sprawa trafiła do 
sądu, który rozstrzygnąłby gdzie został popełniony błąd. 
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 Pełnomocnik Pani M. Tecław prosiła o wyjaśnienie co oznacza polubowne 
załatwienie sprawy. Powiedziała, Ŝe gmina ponosi odpowiedzialność za to, Ŝe Pani M. Tecław 
nie moŜe dalej prowadzić rozpoczętej inwestycji, w planie nie było informacji, Ŝe w tym 
rejonie nie moŜna budować.   
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe nie widzi podstaw prawnych, aby z budŜetu 
gminy zlikwidować kolizję i przekazać linię energetyczną nieodpłatnie na rzecz  energetyki. 
Zdaniem Wójta winę za zaistniałą sytuację ponoszą wszyscy. Energetyka uzgodniła z gminą 
plany i nie wniosła Ŝadnych zastrzeŜeń oraz uzgodniła projekt pozwolenia na budowę, winę 
ponosi teŜ architekt projektujący dom. Gmina wykonała projekt przebudowy linii 
energetycznej i wystąpiła z propozycją do energetyki o zrealizowanie projektu, ale 
energetyka nie chce go wykonać. Na wniosek Wójta energetyka dokonała wyceny projektu 
jest to koszt 150 tys. zł. Wójt moŜe podjąć rozmowy, jeśli w usunięciu kolizji udział wezmą 
wszystkie strony.  
 Pełnomocnik Pani M. Tecław powiedziała, Ŝe naleŜy zrobić wszystko, aby 
doprowadzić do stanu zgodnego z prawem, moŜe to zrobić gmina, która jest autorem planu, 
a w planie nie było zastrzeŜeń co do wysokości i miejsca usytuowania domu. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak powiedział, Ŝe sprawa jest trudna i 
zaproponował, aby jeszcze porozmawiać o ewentualnej partycypacji w kosztach z 
następującymi stronami: Eneą, Gminą i inwestorem, a jeśli nie dojdzie do porozumienia to 
sprawa powinna znaleźć się w sądzie.    
 
Ad.16. Informacja Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa na temat planowanych badań tła 
powietrza atmosferycznego w Koziegłowach. 
 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń poinformował, 
Ŝe komisja złoŜyła wniosek do Wójta, aby urząd zwrócił się do instytucji bądź fachowca o 
sprecyzowanie tematu w celu przeprowadzenia badań tła powietrza atmosferycznego w 
Koziegłowach. 
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe naleŜy wiedzieć co chcemy zbadać i kiedy 
badania przeprowadzić. 
 Przewodniczący komisji wyjaśnił, Ŝe wolą komisji jest, aby nie odkładać tematu.   
 
Ad.17. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy  
między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
 Radny Andrzej Moczulski zapytał, - w związku z wydaniem 2 decyzji zgody na 
realizacje inwestycji drogowych - na czym będzie polegało połączenie drogowe pomiędzy 
ulicą Leśną w Promnicach i Obornicką w Bolechowie Osiedlu oraz o postanowienie w 
zakresie gospodarki odpadami dla firmy EKRO w Bolechowie, zwrócił uwagę, Ŝe w 
Bolechowie   powstaje centrum śmieciowe. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak wyjaśnił, Ŝe połączenie drogowe jest 
skrótem, który stanowi przedłuŜenie ulicy Leśnej, aŜ do ulicy Obornickiej. 
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe firma EKRO złoŜyła wniosek, zapytał, czy Rada 
Sołecka chciałaby opiniować tego typu wnioski. 
 Radny Andrzej Moczulski odpowiedział twierdząco. 
 Sołtys wsi Koziegłowy Zbigniew Szymanowicz zgłosił problem niedocierania do 
wszystkich mieszkańców gazetki „i WIESZ WIĘCEJ” 
 Wójt Mariusz Poznański prosił, aby problem zgłosić w Wydziale Rozwoju i Promocji. 
 Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy  
między sesjami Rady Gminy Czerwonak stanowi załącznik nr 14 do protokołu 
 
Ad18. Przedstawienie sprawozdania z 10 letniej działalności Ligi Ochrony Przyrody Koła 
„Ćma”. 
 Prezes Koła Ćma Dawid Łowicki przedstawił sprawozdanie i prezentacje z 10 - letniej 
działalności Ligi Ochrony Przyrody koła „Ćma”. Podziękował Wójtowi gminy oraz radnym za 
pomoc i poparcie dla działalności koła. 
  Sprawozdanie z 10 - letniej działalności Ligi Ochrony Przyrody Koła „Ćma” stanowi 
załącznik nr 15 do protokołu. 
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 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak pogratulował jubileuszu i Ŝyczył dalszych 
sukcesów.  
 
Ad.19. Wolne głosy i wnioski. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował, Ŝe 29 marca godz. 13.30 
odbędzie się  spotkanie przewodniczących klubów oraz komisji z Wójtem. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk powiedział, Ŝe trwają ustalenia dotyczące 
nowego układu drogowego łączącego gminę z Poznaniem. Klub Radnych Platformy 
Obywatelskiej RP przygotował propozycję nowego układu komunikacyjnego i zwrócił się do 
Wójta aby przedstawił ją na najbliŜszym posiedzeniu zespołu zajmującego się nowym 
układem komunikacyjnym. Propozycja opracowana przez klub radnych zawiera inne 
rozwiązania niŜ zaproponował Poznań. Radny widzi potrzebę uczestnictwa w posiedzeniach 
zespołu, przedstawiciela Rady Gminy. Propozycja nowego układu komunikacyjnego stanowi 
załącznik nr 16 do protokołu. 
 Radny Marek Pietrzyński powiedział, Ŝe Wójt i Rada Gminy powinny mieć sposób na 
rozwiązanie problemu związanego z COŚ i spalarnią. UwaŜa, Ŝe moŜliwości prawnych i 
społecznych, aby wymóc radykalniejsze działania jest wiele, jedną z nich to zorganizowanie 
cyklicznych  spotkań z przedstawicielami Wojewody, WIOŚ czy Sanepidu. Zdaniem radnego 
naleŜy zwrócić się o wykonanie przeglądu ekologicznego COŚ. Stowarzyszenie „śyj 
Normalnie” wnioskowało o zainstalowanie na terenie Koziegłów punktów pomiarowych, 
które pozwolą na konkretniejsze zbadanie tła środowiska.   
 Pan Wojciech Jóźwiak poinformował, Ŝe dotarł do specyfikacji warunków zamówienia 
przygotowanej przez zamawiającego czyli PKP na temat modernizacji linii kolejowej Poznań-
Bydgoszcz. Zawiera ona między innymi zmianę kategorii dróg przejazdów kolejowych. 
Mieszkaniec zwrócił uwagę na dwa przejazdy kolejowe, które mają kat. „D” i po modernizacji 
nadal pozostaną w tej samej kategorii. Są to: przejazd kolejowy do COŚ oraz przejazd 
łączący miejscowość Owińska i Bolechówko. Rozporządzenie Ministra Transportu i Gospodarki 
Morskiej określa warunki widoczności przejazdów i przejść, wyŜej wymienione przejazdy nie 
spełniają warunków widoczności dlatego ze względów bezpieczeństwa naleŜy podwyŜszyć 
kategorię drogi do „C” czyli z sygnalizacją świetlną. Pan Wojciech Jóźwiak przekazał Wójtowi 
Rozporządzenie  Ministra wraz ze specyfikacją zamówienia. 
 Wójt Mariusz Poznański podziękował Panu Wojciechowi Jóźwiakowi za cenny 
materiał. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk powiedział, Ŝe naleŜy silnie wywierać nacisk na 
Poznań, aby zmodernizować układ komunikacyjny. W posiedzeniu Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, Promocji i Usług uczestniczył przedstawiciel PKP oraz Zastępca Wójta 
Eugeniusz Chałupniczak, komisja analizowała wszystkie przejazdy na terenie gminy i zwróciła 
uwagę na istniejące niebezpieczeństwo niektórych z nich. 
 Radna Daniela Jankowska-Bachor poinformowała, Ŝe w marcu br. otrzymała 
zawiadomienie z Komisariatu Policji w Czerwonaku, Ŝe została skierowana sprawa do IV 
Wydziału Karnego Sądu Rejonowego w Poznaniu przeciwko radnemu Gminy Czerwonak. 
Radna wyjaśniła, Ŝe zwróciła się z pismem do Wójta z informacją o naklejaniu ogłoszeń przez 
Komitet Wyborczy PIS, wówczas radna nie wiedziała kto personalnie zakleja obwieszczenia 
innych komitetów. Dopiero Policja ustaliła osobę odpowiedzialną za naklejanie obwieszczeń. 
Radna zrezygnowała ze swojego uprawnienia i nie wyznaczyła oskarŜyciela posiłkowego z 
powodu, iŜ osobą odpowiedzialną za w/w czyn okazał się radny. 
 Radny Andrzej Moczulski zapytał o wiosenne sprzątanie lasów przez mieszkańców 
gminy. Wnioskował, aby sesje kończyły się maksymalnie o godz. 22.00 lub rozpoczynały w 
godzinach porannych. 
 Wójt Mariusz Poznański odpowiedział, Ŝe harmonogram dotyczący terminów akcji 
sprzątania ustali Wydział Rozwoju i Promocji.  
 Radna Maria Libera odnosząc się do wniosku radnego Andrzeja Moczulskiego 
powiedziała, Ŝe naleŜy radnych dyscyplinować, gdyŜ często powtarzają swoje wypowiedzi.  
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych w imieniu Klubu Radnych PIS zapytała o 
losy Centrum Wolnoczasowego. 
 Sekretarz Gminy Joanna Kowalczyk-Chudy poinformowała, Ŝe w piątek odbędzie się 
spotkanie z zainteresowanym inwestorem. 
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 Na pytanie radnego Jacka Sommerfelda w sprawie domu akademickiego w 
Koziegłowach Wójt odpowiedział, Ŝe nie otrzymał odpowiedzi od Prezydenta Miasta 
Poznania. Podczas rozmowy telefonicznej z Przewodniczącym Rady Miasta Poznania, Wójt 
otrzymał informacje, Ŝe Rada Miasta nie chce zajmować się tym tematem. 
 Radny Jacek Sommerfeld w imieniu klubu radnych PIS zaprosił wszystkich na mszę św. 
w pierwszą rocznicę katastrofy smoleńskiej, która odbędzie się 9 kwietnia o godz. 18.00 w 
Kościele Parafialnym w Owińskach.    
 Sołtys wsi Koziegłowy Zbigniew Szymanowicz zapytał jaki jest przewidywany termin 
uchwalenia planu zagospodarowania przestrzennego dla wsi Czerwonak-Koziegłowy. 
 Wójt odpowiedział, Ŝe około 4-5 miesięcy. 
 Radna Ewa Banaszak zachęciła wszystkich do zapoznania się z harmonogramem 
obchodów 600 lecia Czerwonaka i do uczestnictwa w imprezach. 
 Radny Andrzej Moczulski poinformował, Ŝe w przyszłym roku StraŜ PoŜarna w 
Promnicach obchodzi 175 rocznicę.   

 
Ad. 20.  Zamknięcie sesji. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zamknął VI sesję Rady Gminy Czerwonak. 
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